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CONFORM CU ORIGINALUL

Parlamentul României 
Senat

INTERPELARE

Adresată: Doamnei Cristina Monica ANISIE, Ministru Ministerul Educației și Cercetării 
De către: Doamna Senator Silvia DINICĂ
Grupul Parlamentar: USR
Data: 19.10.2020
Obiectul interpelării: Centre de excelență pentru copiii supradotați

Stimată doamnă ministru,

Conform Legii nr. 17/2007 privind educația tinerilor capabili de performanță înaltă, instruirea 
diferențiată a tinerilor supradotați este coordonată metodologic de Centrul Național de 
Instruire Diferențiată, organ de specialitate cu personalitate juridică, aflat în subordinea 
Ministerului Educației, Cercetării și Inovării.

Copiii supradotați au nevoie de o atenție sporită pentru a le putea fi pus în valoare 
coeficientul uriaș de inteligență, cu atât mai mult cu cât în România numărul acestora 
depășește media mondială. Potrivit statisticilor, unul din patru copii este supradotat, iar 
majoritatea lor ajunge să se piardă într-un sistem de învățământ care pune accent pe 
acumularea de informație.

Ținând cont de datele prezentate mai sus, doamnă ministru, vă rog respectuos să-mi 
răspundeți la următoarele întrebări:

1. Centrul Național de Instruire Diferențiată, menționat în legea nr. 17/2007 privind 
educația tinerilor capabili de performanță înaltă, este funcțional? Dacă da, vă rog să 
ne transmiteți datele de contact ale acestuia, precum și actul normativ de înființare al 
acestui organism.

2. Ce fel de legătură, din punct de vedere ierarhic, subordonare financiară sau orice alt 
tip de relaționare instituțională, există între Centrele Județene de Excelență și 
Centrele Județene de Resurse și Asistență Educațională (CJRAE/CMBRAE)?



3. Care sunt centrele județene de excelență dedicate copiilor supradotați înființate până 
la acest moment și care dintre acestea sunt și funcționale? Rog ca răspunsul să fie 
transmis sub formă tabelară.

4. Care este numărul total al copiilor supradotați existent, în acest moment, în 
România? Rog ca răspunsul să fie transmis sub formă tabelară la nivel de județ.

5. Care este numărul de copii existent, la acest moment la nivelul fiecărui județ, în 
fiecare centru de excelență menționat la punctul 1 al prezentei interpelări? Rog ca 
răspunsul să fie transmis sub formă tabelară. De asemenea am rugămintea să-mi 
transmiteți câți dintre acești copii sunt supradotați, câți sunt considerați capabili de 
performanțe înalte și care este metodologia după care acești copii au fost identificați 
si clasificați.

6. Care este numărul profesorilor care predau în fiecare centru de excelență județean 
existent? Rog ca răspunsul să fie transmis sub formă tabelară.

7. Care au fost, la nivelul anilor 2016, 2017, 2018 și 2019 sumele alocate de către 
Ministerul Educației și Cercetării identificării copiilor supradotați, pregătirii specifice a 
cadrelor didactice, sumele alocate pregătirii școlare efective a acestor copii și sumele 
alocate către investiții de capital, în centre de excelență / alte instituții specifice. Rog 
ca raspunsul să fie transmis sub formă tabelară.

Dorim să vă asigurăm de întreaga noastră disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicităm răspuns scris și pe email la adresele silvia.dinica @senat.ro.
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